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Fundatsen for 
Otto Mønsteds Fond
Fondens hovedformål er at bidrage til udviklingen af Danmarks 
Handel og Industri

1  Til hjælp til uddannelse af velbegavede, 
flittige, engagerede og uformuende unge 
handelsmænd og polytekniske studerende 
og kandidater.

2  Til uddannelse af lærere ved højere handels-
skoler eller ved DTU, og eventuelt ved landets 
tekniske skoler.

3  Til fremme og udvikling af sådanne planer 
eller foretagender på handelens og indu-
striens områder, der af Fondens bestyrelse 
måtte skønnes at kunne virke fremmende 
for Danmarks handels, og erhvervsliv eller i 
øvrigt kunne blive til ære for Danmark.

Fonden er oprettet i henhold til grosserer Otto 
Mønsteds testamente af 1916. Fondens fundats er 
udfærdiget den 18. juni 1934 og modtog kongelig 
stadfæstelse den 21. juni 1934. Den 1. juli samme år 
begyndte Fonden sin virksomhed.

”Fondens hovedformål er at bidrage til udviklin-
gen af Danmarks Handel og Industri.”

Foto: Poul von Linstow, Scanpix
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Otto Mønsteds Fonds 
bestyrelse i beretningsåret

Nis Alstrup, formand

Bjarne Kjær Ersbøll

Vibeke Svendsen

Rathsacksvej 1 3.th 
1862 Frederiksberg C 
Telefon: +45 39620811 

Mail: omf@omfonden.dk 
www.ottomoensted.dk 

CVR nr.: 17 55 77 18

Otto Mønsteds Fond

Direktion
Adm. direktør Nina Movin

Otto Mønsteds Fonds bestyrelse

Den danske margarinefabrikant Otto Møn-
sted blev født 23. november 1838 på Lyngs-
bækgård ved Ebeltoft og døde 4. september 
1916 i København som Danmarks rigeste 
mand. Han er citeret for at sige ”penge er 
ikke det bedste, men at kunne tjene dem, 
synes jeg, er så uhyre fornøjeligt.”

Han nedsatte sig i 1865 som grosserer i smør, korn og 
foderstoffer og anlagde den første margarinefabrik –
Aarhus Butterine Co. – i Danmark i 1883. Den efterfulg-
tes bl.a. af verdens måske største margarinefabrik
ved London i 1894. I 1909 stiftes Otto Mønsted A/S 
med Otto Mønsted som formand.

Otto Mønsted giftede sig i 1870 med Anne Sophie 
Mønsted. I 1899 flyttede de til København, hvor han
fortsatte som leder af sin virksomhed. Ægteparret 
Mønsted som var barnløse, havde ved testamentarisk
beslutning bestemt at hovedparten af deres formue 
skulle overgå til en fond – Otto Mønsteds Fond
(oprettedes i 1934, efter den længstlevende Anna Møn-
sted døde), med det formål at bidrage til udviklingen 
af Danmarks handel og industri. Fonden fik overdraget 
alle aktier i Otto Mønsted A/S.

Selskabet fortsatte med margarineproduktion indtil 
1981, hvor margarinevirksomheden blev afhændet og
OMA som varemærke blev overtaget af Unilever. Siden 
har Otto Mønsted A/S været et investeringsselskab, og 
udbyttet herfra er grundlaget for Otto Mønsteds Fonds 
uddelinger.

Reklamens pioner
Otto Mønsted var ikke blot en foregangsmand i udvik-
lingen af margarineproduktion, men også en af rekla-
mens pionerer Firmaets primære varemærke var OMA, 
en tidlig trebogstavs initialforkortelse for Otto
Mønsted Aarhus. Mange vil stadig huske det kendte 
slogan: Sig navnet – OMA, som et enkelt vidnesbyrd
om Otto Mønsteds talent for branding og marketing. 
Bare to år efter OMA-margarinen blev sat i
produktion, udgjorde den halvdelen af virksomhedens 
margarineproduktion og blev tilmed solgt på danske
apoteker.

Otto Mønsted var fra virksomhedens start i 1865 en 
mester i at udnytte reklamens virkemidler og var
personligt involveret i både den kreative proces og 
branding af datidens ’kunstsmør’ som man kaldte
margarinen. Opfattelsen af margarine som en billig 
erstatning for smør ændrede sig med de kendte
kampagner for OMA plantemargarine. Det vegetabil-
ske produkt blev markedsført med kunstneriske
illustrationer af eksotiske dyr og folkeslag som associa-
tion til de råstoffer, der blev importeret fra den store,
og for de fleste, ukendte verden.

Otto Mønsted var også en pioner indenfor emballage 
og outdoor-reklame med skiltning i byerne og
virksomheden var i førerfeltet med dekoration af lastbi-
ler og senere kølelastbiler, der i 1912 vakte stor
opmærksomhed for at være hurtigkørende med 35 
km/t og de fik stor betydning for virksomhedens
distributionsnet.

Otto Mønsted benyttede også lysreklame som en af de 
første virksomheder herhjemme og endte alt i alt
med at leve fornemt op til dette citat fra datidens første 
lærebog om reklame:
”Rent idealt er Maalet (med reklame) i Grunden først 
naaet, når Folk smiler ad den, som i sin Uvidenhed
ikke kender f.eks Otto Mønsted og hans margarine”.

Foto: Ukendt, Scanpix

Historien om 
Otto Mønsted

Foto: Ukendt, Scanpix
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Studiemeriterende 
ophold i Australien

Jeg er nu hjemvendt efter fem spektakulære 
måneder i Sydney, Australien, hvor jeg har 
studeret fire business relaterede valgfag på 
University of Sydney. Det har været en stor 
oplevelse for mig, både på det faglige og per-
sonlige plan.
Sydney er en af de mest fantastiske byer, jeg nogensin-
de har besøgt. Der er byliv, smuk natur og ikke mindst 
imødekommende og venlige mennesker. Sydney er 
ligeledes meget multikulturel, og dette har lært mig en 
masse, som jeg forventer både at kunne bruge i mit 
professionelle og personlige liv.

At studere på University of Sydney har været en lære-
rig oplevelse. Den daglige undervisning er anderledes 
i forhold til, hvad jeg er vant til på Aarhus Universitet. 
Der er mere gruppearbejde, flere hands-on projekter 
og anderledes eksamensformer. Især gruppearbejdet 
har været lærerigt, fordi vi blev mixet på kryds og tværs. 
Dette har til tider været udfordrende, fordi der har været 
meget forskellige arbejdsindsatser og -moraler i mine 
studiegrupper, men har samtidig været en øjenåbner 
for mig, hvor jeg har fået indsigt i, hvor mange måder 
en opgave kan løses på. Afslutningsvist har det været 
givende for mine engelsksproglige færdigheder at have 
al undervisning og gruppearbejde på engelsk. 

På det personlige plan har jeg ligeledes lært en masse. 
Jeg har lært at stå på egne ben i et fremmed land med 
alt hvad det indebærer (bankkonto, telefoni, bolig mm.), 
og at skulle danne nye relationer med udenlandske ven-
ner. Jeg har naturligvis brugt mange timer på at studere, 
men jeg har også været opsat på at få så mange ople-
velser i rygsækken som muligt. Jeg har været så heldig 
både at opleve Melbourne, Ayers Rock, Fiji og en masse 
af Sydneys skønne bydele, strande og omkringliggende 
natur.

Alt i alt har det været et spændende og udfordrende 
semester på University of Sydney. Jeg har fået venner og 
oplevelser for livet, som jeg er utrolig taknemmelig for, og 
samlet set var semestret det mest lærerige og oplevel-
sesfyldte.

Naja Sternberg, AU
Kandidatstuderende i International Economic Consulting
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Som led i mit 9. semester på uddannelsen Urban Planning and 
Management på Aalborg Universitet, valgte jeg at udfordre mig 
selv og modsat mine medstuderende at tage et 
praktikforløb i en udenlandsk virksomhed. 
Jeg har tilbragt 4,5 måned hos Arkitekt og Byplanlægnings bureauet De 
Zwarte Hond i Rotterdam, hvor jeg som praktikant har haft en bred vifte af 
opgaver. Lige fra traditionelle praktikantopgaver med indkøb af varer, produk-
tion af plakater og booklets mv., til deltagelse i borgerinddragelses events og 
selvstændigt at udarbejde projekter til fremtidige opgaver.

Jeg har fået utrolig meget ud af min ophold i Rotterdam 
både personligt og professionelt. Professionelt har 
jeg udvidet mine visuelle kompetencer fra primært at 
arbejde analytisk og strategisk på universitetet, til nu 
også at kunne arbejde med visuelle værktøjer såsom 
QGIS, InDesign, Illustrator, Rhino, og Vectorworks, samt 
lært at lave fysiske modeller til forskellige projekter. 
Disse kompetencer kan jeg tilføje mit CV og har øget 
mine chancer for job efter endt uddannelse. Udover 
nye kompetencer har jeg ligeledes haft mulighed for 
at arbejde i et transdisciplinært teams af både byplan-
læggere og arkitekter, hvilket har givet et indblik i hvor 
tæt disse to sektorer arbejder samme og vigtigheden 
i sådanne samarbejder. Mine kollegaer hos De Zwarte 
Hond var desuden både lokale og internationale, hvilket 
har haft stor betydning for min sprogudvikling. Selvom 
engelsk er det daglige sprog på uddannelsen, har jeg 
lært endnu flere sektor specifikke termer samt holland-
ske koncepter, som jeg ellers nok ikke var stødt på. 

Valget gik på Holland fordi de er stærke i arkitektur og 
byplanlægning, de arbejder utrolig meget med klima-
udfordringer - primært med vand, og har en god indstil-
ling til mennesker og det byggede miljø. Disse temaer 
har absolut været i spil gennem praktikforløbet og har 
givet mange tanker og ideer til den danske kontekst.

Jeg har desuden, ud over mit arbejde i Rotterdam, haft 
rig mulighed for at opleve Holland. Med kollegaer og 
roomies har jeg deltaget i diverse arrangementer og 
besøgt et væld af smukke Hollandske byer. 

Som person er jeg blevet mere sikker i mit valg af ar-
bejdsfelt, og er blevet mere selvsikker på et personligt 
og professionelt plan. Det at bo og leve i et andet land 
inden ”den virkelig verden” kalder, har betydet at jeg 
har faet nye bekendtskaber og potentielle samarbejds-
partnere i fremtiden.

Laura Marie Krogh, AAU
Kandidatstuderende i By-, Energi- og Miljøplanlægning

Praktikforløb i Holland

”Som person er jeg blevet meget mere 
sikker i mit valg af arbejdsfelt og er blevet 
mere selvsikker på et personligt og 
professionelt plan”
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Bevillinger 2022

Studiemeriterende udlandsophold 
9.072.845

Den lyse idé 
600.00 

Kongresdeltagelse i udlandet
2.547.394

Forskningsophold i udlandet
4.560.114

Udenlandske gæsteprofessorer
6.502.054

Særlige formål
7.987.374

Samlede uddelinger 
31.269.781

Bevillingsoversigt 2022
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2022

Sydamerika
Konferencedeltagelse  15 
Forskningsophold  1
Studiemeriterede ophold  35

Nordamerika

Konferencedeltagelse  115
Forskningsophold  91 
Studiemeriterede ophold  336

Europa

Konferencedeltagelse 225 
Forskningsophold  160 
Studiemeriterede ophold  324

Afrika

Konferencedeltagelse  6
Forskningsophold  2
Studiemeriterede ophold  4

Asien

Konferencedeltagelse  42 
Forskningsophold  12
Studiemeriterede ophold  170

Australien

Konferencedeltagelse  4 
Forskningsophold  6 
Studiemeriterede ophold  78

2022 bevillinger fordelt i verden
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Bevillinger til 
Særlige formål 2022

Astra - det nationale naturfagscenter
Udvikling og gennemførelse af talentcamps

Connect Køge
Projekt omkring autentisk undervisning og adgang til 
virksomhedsnære undervisningsmiljøer

Copenhagen Business School
Kombineret ”Global Strategy and Emerging Markets” - 
konference

Copenhagen Business School
The Inaugural Research Camp

Copenhagen Business School
”Northern European Consumer Behavior Research 
Symposium”

Copenhagen Business School
Samarbejdsnetværk i den danske restaurantbranche

Copenhagen Business School
Ph.d. konsortium ifm. international konference inden for 
informationssystemer

Danmarks Tekniske Universitet
”Imaging with Uncertainty Quantification” 

Danmarks Tekniske Universitet
Det landsdækkende formidlingsprojekt ”Rumrejsen 2023”

Danmarks Tekniske Universitet 
”How do we measure Absolute sustainability – challen-
ges and solutions?”

Danmarks Tekniske Universitet
”ACM Symposium on Computer and Communication 
Security in Copenhagen” 

Danmarks Tekniske Universitet
Internatonalt keynote program på Digital Tech Summit 2022

Danmarks Tekniske Universitet
Deltagelse ved 2022 udgaven af den internationale 
fysiker turnering 

Danmarks Tekniske Universitet
Sæson 3 af podcast-projektet TECHfolk

Danmarks Tekniske Universitet
”International Conference in Computational Social Science”

Digital Management Union
CBS Tech Day 2023

Doing Business In
Studietur og case konkurrence 2022

Doing Business In
Studietur og case konkurrence 2023

Erhvervsjuridisk Retshjælp
Gratis juridisk rådgivning til mindre erhvervsdrivende
og iværksættere

 

Female Leadership Academy
Afholdelse af workshops

Foreningen Akademiet for Talentfulde Unge
Virksomhedsbesøg

Foreningen Dansk Skoleskak
Etablering af ”Skakkens Hus – hjernens motionscenter”

Foreningen netvaekst.dk
Afholdelse af pitch events i 2023

HackYourFuture
Uddannelsesforløb i webudvikling til flygtninge mv.

Syddansk Universitet
Dream Office Manager 2021-2023

Nordic Study Abroad Community
NSAC konferencen 2022

Otto Mønsted Kollegiet
Otto Festivalen 2023

Roskilde Festival
Vidensfestivalen GRASP 2023

Science Stories
Formidlingsprojekt med fokus på rumforskning

Station
Projektet ”Station Academy”

Syddansk Universitet
Ekstraordinært gæsteprofessorat

Syddansk Universitet
EMAC konferencen 2023

Syddansk Universitet
Internship program

Udenrigsministeriet - Innovation Centre 
Denmark, München
Entreprenørskabsprogram i München i 2023

Udenrigsministeriet - Innovation Centre Denmark, Tel Aviv
The Technion-ICDK ph.d project

Venture Cup
Projektet ”Come Together Matchmaking”

Venture Cup
Workshops for repræsentanter fra universiteternes hubs

We-grow
Afholdelse af event med fokus på finansiel dannelse

Willmore Group
Podcast serie om helte i dansk industri.

Aarhus Universitet
Afholdelse af 3E-konferencen

Aarhus Universitet
MatchPoints-konferencen 2023 ”Global Health - Chal-
lenges and Solutions”
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Danmarks Tekniske Universitet
Ashwin J. Shahani 
University of Michigan

David John Hill 
University of New South Wales

Faouzi Triki 
Université Grenoble Alpes

Fuxing Yin 
Guangdong Academy of Science

Luiz Antonio de Souza Ribeiro 
Federal University of Maranhão

Martin van Exter 
Leiden University

Michael Betenbaugh 
Johns Hopkins University

Narelle Haworth 
Queensland University of Technology

Riccardo Fini 
Bologna University

Somnath Bhattacharyya 
Indian Institute of Technology Madras

Srinivas Bettadpur 
University of Texas

Volker Engel 
Universität Würzburg

Copenhagen Business School
Elena Giovannoni 
Royal Holloway University of London

Hannu Tapio Kärkkäinen 
Tampere University

Juliana Sutanto 
Lancaster University

Kalle Lyytinen 
Case Western Reserve University

Lisa Bernstein 
University of Chicago Law School

Lourdes Sosa 
London School of Economics

Moacir Miranda de Oliveira Jr 
University of Sao Paulo

Peter C. Young 
University of St. Thomas, Opus College of Business

Steven Dexter Brown 
Nottingham Trent University

Stine Grodal 
Northeastern University

Timothy R. Kuhn 
University of Colorado at Boulder

Vinit Parida 
Luleå University of Technology

Syddansk Universitet
Stefania Tronci 
Universitá di Cagliari

Aalborg Universitet 
Krishna Shenai 
Florida Gulf Coast University

Jean-Louis 
University Savoie Mont-Blanc

Moacir Godinho Filho 
EM Normandie Business School

Aarhus Universitet
Allan Timmermann 
University of California at San Diego

Emma Lees 
University of Cambridge

Wim Vanhaverbeke 
University of Antwerp

Gæsteprofessorater 2022

Gratis erhvervsjuridisk retshjælp hjælper 
mere end 200 små virksomheder om året.
Hvilken selskabsform skal vi vælge? Skal min kun-
de have længere fortrydelsesret? Hvordan skriver vi 
kontrakten? Ja, på bagtæppet af enhver forretningsidé 
venter mange vigtige erhvervsjuridiske spørgsmål, der 
kræver svar. Og pælene skal sættes med præcision for 
at sikre, at virksomheden kommer bedst muligt fra start 
og undervejs kan løse de udfordringer, der opstår.

Siden 2018 har landets iværksættere og små virksom-
heder fået besvaret erhvervsjuridiske spørgsmål uden 
at se dyre advokatsalærer i øjnene eller bruge kostbar 
tid i forsøget på at løse det selv.

Det er foreningen Erhvervsjuridisk Retshjælp på Fre-
deriksberg, der gratis stiller erhvervsjuridisk rådgivning 
til rådighed. Foreningens frivillige retshjælpere er 
studerende, der er i gang med den sidste del af deres 
uddannelse som cand.merc.(jur.) på Copenhagen 
Business School (CBS). Med på sidelinjen står eksterne 
undervisere, professorer fra CBS Law og advokater, 
der bistår med faglige kompetencer og rådgivning. 
Det gratis rådgivningstilbud er udviklet i et samarbejde 
med det juridiske institut CBS Law. Foreningens formål 
er at yde juridisk rådgivning inden for de erhvervs-
retlige områder, der undervises i på uddannelsen til 
cand.merc.(jur.). Siden 2019 har Otto Mønsteds Fond i 
flere omgange støttet foreningens arbejde for at sikre 
tilbuddet og kendskabet til den gratis rådgivning. Og 
det har 200 virksomheder alene indenfor det seneste 
år benyttet sig af.

Retshjælperne mødes hver tirsdag kl. 17 til 19.30 i 
Retten på Frederiksberg, der stiller lokaler til rådighed. 
Her mødes retshjælpens studerende i grupper og be-
svarer skriftligt de henvendelser, virksomhederne har 
indsendt via en formular på retshjælpens hjemmeside. 
Nogle virksomheder er venlige efterfølgende at takke 
for en brugbar rådgivning, og andre vender tilbage 
gentagne gange – hvilket de studerende også oplever 
som positiv feedback.

Også vindersag for studerende
Cecilie Ebbe er den ene af foreningens to retshjælps-
ledere, der har ansvaret for retshjælpens drift. Cecilie 
har været aktiv i to år, men med en specialeaflevering i 
vente, er det tid til at give ledertøjlerne videre.

”Især i begyndelsen da jeg var ”almindelig” retshjæl-
per, syntes jeg, at det var lærerigt at prøve alle mulige 
forskellige problemstillinger, og det var ikke ”bare” 
en juridisk kilde, man skulle forholde sig til, men et 
almindeligt menneske, der havde et problem. Det fe-
deste har nok været oplevelsen af, at man kan gøre en 
forskel for den virksomhed, der henvender sig. Derud-
over synes jeg, at netværket med de andre studerende 
har været meget givende, og opgaven som retshjælps-
leder har for mig også været en god måde at prøve 
lederskab af på,” siger hun.

Hendes ”retshjælpskollega”, cand.merc. jur-studeren-
de Aleksander Møller Andersen, supplerer:
“Vi får mulighed for at anvende teori på praktisk 
relevante sager, ligesom der er mulighed for at få 
kendskab til nye retsområder. Derudover har vi som 
retshjælpere her mulighed for at bidrage positivt til 
iværksættermiljøet ved at yde erhvervsjuridisk rådgiv-
ning, så iværksætteren kan fokusere på selve kerne-
forretningen og ikke de juridiske spørgsmål.”

Fakta:
Erhvervsjuridisk Retshjælp er startet på initiativ af 
Copenhagen Business Schools juridiske institut CBS 
LAW og studienævnet for HA(jur.) og cand.merc.(jur.).

Juridisk win-win for
studerende & virksomheder

17Juridisk win-win for studerende og virksomheder16 Gæsteprofessorater 2022



Tech-proffer skaber
genvej til IT-jobs

HackYourFuture uddanner flygtninge til de IT- jobs som dansk 
erhvervsliv mangler folk til.

Det engelske ord hack kan have flere betydninger. Men når det sættes 
sammen til HackYourFuture, betyder det, at flygtninge eller asylmodtagere i 
Danmark får en genvej til en fremtid på arbejdsmarkedet.

HackYourFuture er en non-profit organisation, der 
tilbyder webudvikler-kurser med fokus på moderne 
Javasrcipt. Deltagerne behøver ikke at have teknisk 
viden på forhånd og udvælges ud fra, hvor margi-
naliserede de er i forhold til arbejdsmarkedet samt 
evner til at gennemføre et kursus herunder engelske 
kundskaber og tid til at gå på kurset. Fokus er på at få 
uddannet deltagerne til et job og de hjælpes på kurset 
til at opbygge et cv og skrive ansøgninger.

Og de IT-kompetencer kursisterne får gennem 34 ugers 
kursus modtages med åbne arme i mange virksomhe-
der. For kvalificeret IT-arbejdskraft er helt afgørende for, 
at virksomhederne kan vokse og konkurrere på inter-
nationalt plan. Otto Mønsteds Fond har i flere omgange 
støttet HackYourFuture, hvor størstedelen af kursisterne 
kommer i beskæftigelse efter kursusforløbet.

Kristoffer Tølbøll er Software Developer &Consultant i 
revisions- og rådgivningsvirksomheden PWC, og han 
er en blandt flere, der udtaler sig positivt om HackYour 
Future’s kursister.

”Mine erfaringer med studerende fra HackYourFuture 
er, at de er meget engagerede og enormt motiverede 
efter at lære mere. De evner og kompetencer, som de 
har erfaret igennem HackYourFuture, er meget rele-
vante for mange IT-virksomheder, og jeg mener, de 
kan være en stor hjælp til at udfylde efterspørgslen på 
softwareudviklere, der findes i Danmark.”

Siden HackYourFuture blev etableret i Danmark for fem 
år siden, har danske virksomheder ansat i alt omkring 
150 medarbejdere, der har gennemgået kursusforløbet 
som webudvikler under navnet ”Din smutvej til IT-job”. 
De udenlandske medarbejdere bidrager desuden til 
øget diversitet i kultur, sprog og køn i virksomhederne.

Undervist af branchens professionelle
Kursisterne bliver undervist af frivillige undervisere fra 
tech-branchen i enten København eller Århus, og her 
får de under kursusforløbet de nødvendige tekniske 
og sociale kompetencer for at kunne arbejde som we-
budviklere eller i nogle tilfælde at søge om optagelse 
på IT-Universitetet.

En af kursisterne, Mohammad fra Syrien, arbejdede 
under kursusforløbet som lagermedarbejder i Netto. I 
dag arbejder i dag som front end-udvikler hos Salling 
Group i Aarhus. Han fortæller:
”Det har givet mig stort udbytte at være med i et fæl-
lesskab som HackYourFuture. Det er en unik chance 
for at lære af mange mentorer med forskellig og stor 
erfaring inden for programmering. Og at vi som kursi-
ster lærer af de professionelle, der arbejder som we-
budviklere i Danmark, er en bedre og hurtigere måde 
at lære webudvikling på gennem deres tips, ideer og 
de programmeringsplatforme, som vi får allermest brug 
for i vores fremtidige karriere,” fortæller han.

Fakta:
Kursisterne i ”Din smutvej til IT-job” får undervisning i 
forskellige programmeringssprog hver søndag og har 
derudover 30 timers forberedelse om ugen. Undervejs 
i forløbet kan kursisterne få indblik i hverdagen og 
behovene i danske virksomheder i samarbejde med 
HackYourFuture’s partnervirksomheder. Disse virk-
somheder stiller bl.a. medarbejdere til rådighed, som 
kan hjælpe kursisterne med hjemmearbejde, og de 
samarbejder med HackYourFuture om at lave works-
hops, arrangere virksomhedsbesøg og etablere jobs til 
kursisterne. Efter et kursusforløb tilbydes kursisterne 
også hjælp til at lave CV og jobansøgninger.

”… en bedre og hurtigere måde at lære we-
budvikling på gennem deres tips, ideer og de 
programmeringsplatforme, som vi får aller-
mest brug for i vores fremtidige karriere”

Kursisterne klædes på til at varetage IT-jobs gennem undervisning, 
hjemmearbejde og kontakt med virksomheder i det daglige.
Foto: Zaki Wasik
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Tillykke til vinderne af

Den Lyse Idé 2022

Otto Mønsteds Fond har igen uddelt pri-
sen Den Lyse Idé og i alt 600.000 kroner til 
tre forskere, så de kan videreudvikle deres 
blændende idéer, der fremmer udviklingen 
indenfor brintbiler, LED og cirkulært byggeri.

I maj 2022 havde Otto Mønsteds Fond igen den store 
glæde at afsløre vinderne af konkurrencen Den Lyse 
Idé. Prisen uddeles for fjerde år i træk for at hædre 
nogle af landets talentfulde entreprenører og give dem 
økonomisk starthjælp til udviklingen af deres innovati-
ve lyse idéer.

Prisen Den Lyse Idé 2022 blev uddelt i to kategorier – 
henholdsvis årets bedste Late-stage idé og Early-stage 
idé. Vinderne af de to kategorier modtog hver 250.000 
kroner for deres idéer, som er klassificeret i en modnet 
eller tidlig fase af deres udvikling.

Alle årets indsendte idéer er bedømt af en jury, der 
grundigt har vurderet samtlige indsendte idéer på 
baggrund af excellence i tanke, formidling, analyse og 
dokumentation. Dertil kommer, at en idé skal vise for-
retningsmæssig vision og forståelse, for på den måde 
at understøtte fondens fundats og skabe værdi for 
dansk handel og industri. Juryen vurderer afslutnings-
vis sandsynligheden for, at idéen kan implementeres 
samt idéens værdi og betydning for dansk erhvervsliv.

Lyse idéer til brintteknologi og belysning 
Vinderen af den bedste ide i Late-stage kategorien blev 
Ahmed Ammar, postdoc på instituttet Elektro på DTU.

Ahmed Ammar har udviklet prototyper på en LED 
driver, der både er signifikant mindre og samtidigt 
ekstremt effektiv sammenlignet med de eksisterende. 
Disse fordele åbner for en række nye anvendelser af 
LED som lyskilde og vil være et væsentligt bidrag til 
den grønne omstilling. Prismodtageren har fra begyn-
delsen tænkt kommercielt og er i dag tilknyttet uni-
versitetets innovations hub, hvorfra han vil etablere et 
selskab, der skal kommercialisere den nye generation 
af LED drivere.

Vinder i Early-stage kategorien blev Luca Piccirilli, Ph.d. 
studerende på instituttet Kemi, DTU.

Luca Piccirilli har udviklet en løsning på et fundamen-
talt problem ved anvendelsen af brint som ”brændstof” 
i biler. Brint er en gasart og skal hægtes på et bæremo-
lekyle for at blive flydende. Men det er udelukkende 
brint, der skal bruges i en brintbaseret brændselscelle, 
som producerer strøm til biler. Prismodtageren har ud-
viklet et system, hvor brint og bæremolekyler adskilles 
fra hinanden igen – udelukkende ved hjælp af den 

varme, der skabes, når brinten forbruges i brændsels-
cellen. Der skal således ikke tilføres yderligere store 
mængder energi for at frigøre brint fra bæremolekyler. 
Luca Piccirillis nye system bidrager derfor til en hidtil 
uset energioptimering af brint, der bringer brint meget 
tættere på en kommerciel udnyttelse, og han har alle-
rede fået en kommerciel partner.

Ekstraordinær runner-up pris i år
Juryen valgte ekstraordinært i år at uddele en run-
ner-up pris på 100.000 kroner til Jannike Borg, kandi-
datstuderende på instituttet for Forretningsudvikling 
og Teknologi på Aarhus Universitet.

Jannike Borg har sammen med sin far, der er tømrer, 
udviklet byggestruktur af træbaserede materialer, der 
både er cirkulære og kan nedbrydes i naturen uden 
negativ påvirkning af miljøet. Jannike Borgs forskning 
viser potentiale til en betydelig CO2-reduktion og bed-
re indeklima i et en-families hus. Jannike Borgs projekt 
er et godt eksempel på forening af forskning og det 
håndværksmæssige. Juryen fandt idéen så interessant 
og solid, at der i år skulle gives en runner-up pris til 
Jannike Borg.

”Heldigvis er der blandt mange ansøgere 
et fokus på bæredygtighed. Det er meget 
positivt og utroligt betryggende for 
kommende generationer… ”

Foto: David Foli

Ahmed Ammar, postdoc på instituttet Elektro, DTU. 
Vinder af Den Lyse Idé 2022 - Late stage

Prisvinder Luca Piccirilli, bestyrelsesformand Nis Alstrup, 
vinder af runner-up prisen Jannike Borg og prisvinder Ahmed Ammar.
Foto: David Foli
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Stort fokus på bæredygtighed i år
Årets vinderidéer bidrager alle til løsninger, der frem-
mer den grønne omstilling, men er omsat forskelligt og 
til forskellige industrier. Det grønne fokus har generelt 
været fremtrædende i årets indsendte ansøgninger, 
udtaler formanden for Otto Mønsteds Fond, Nis Al-
strup:

”Heldigvis er der blandt mange ansøgere et fokus på 
bæredygtighed. Det er meget positivt og utroligt be-
tryggende for kommende generationer, at vores unge 
forskere tager bæredygtighed og grøn omstilling så 
alvorligt, og som vi ved, er det desværre også tvingen-
de nødvendigt.

Årets vinderidéer har et globalt perspektiv i forhold 
til grøn omstilling og bidrager på hver deres måde til 

at fastholde Danmarks position som en af verdens 
førende eksportører af grønne løsninger, der kommer 
hele verden og kommende generationer til gavn. Vi 
skal leve af vores kloge hoveder og evnen til at om-
sætte deres viden til forretning til gavn for det danske 
samfund og erhvervsliv. Helt i Otto Mønsteds ånd og 
visioner for fondens virke.”

Kandidater til ’Den Lyse Idé’ er som udgangspunkt 
bachelor/kandidatstuderende, Ph.d.-studerende, post 
doc og hele forskningsteams, der er tilknyttet et af 
landets otte universiteter.

Foto: David Foli

Foto: David Foli

Luca Piccirilli, Ph.d. studerende på instituttet Kemi, DTU
Vinder af Den Lyse Idé 2022 - Early stage

Jannike Borg, kandidatstuderende på instituttet for 
Forretningsudvikling og Teknologi på Aarhus Universitet.
Vinder af Den Lyse Idé 2022 - Runner-up prisen

Årets jury
Alle årets indstillinger er vurderet af en præmiejury 
bestående af:

Kigge Hvid
Partner, JA studio

Ole Kring
Partner, VF Venture (Vækstfonden)

Bjarne Kjær Ersbøll
Professor DTU Compute og medlem af Otto Mønsteds 
Fonds bestyrelse

Jesper Højberg Christensen
Adjungeret professor på CBS

Nis Alstrup
Formand for Otto Mønsteds Fonds bestyrelse

Karina Bergstrøm Larsen
Direktør, Q-Consulting

Christian Brix Tillegreen
Senior forretningsudvikler, Bioinnovation Institute

Nigel Edmondson
Adm. direktør, MADE

Vibeke Svendsen
Bestyrelsesmedlem i Otto Mønsteds Fond

Juryens begrundelser

Vinder af Den Lyse Idé 2022 – Late stage: Ah-
med Ammar, postdoc på instituttet Elektro, DTU.
Juryens begrundelse:
LED lys er fremtidens lys, som allerede er en del af vo-
res hverdag. Årets vinder løser det problem, at LED lys 
skal drives af en jævnstrømskilde, og det, der kommer 
ud af stikkontakten, er vekselstrøm. Oftest er der der-
for en mere eller mindre klodset LED driver med som 
en del af løsningen, når man skal benytte LED som 
lyskilde. Dette problem løser året vinder ved at have 
udviklet en LED driver, der både er signifikant mindre 
og samtidigt ekstremt effektiv. Dette åbner for en ræk-
ke nye anvendelser af LED som lyskilde, hvilket sparer 
yderligere energi og vil være et væsentligt bidrag til 
den grønne omstilling.

Ahmed Ammar har fra starten tænkt kommercielt og er 
i dag tilknyttet DTU Skylab, hvorfra det er hans ambiti-
on at starte et selskab, der skal kommercialisere idéen.

Vinder af Den Lyse Idé 2022 – Early-stage: Luca 
Piccirilli, Ph.d. studerende på instituttet Kemi, DTU.
Juryens begrundelse:
Årets vinder giver et bud på en løsning af et funda-
mentalt problem ved at bruge brint som en del af den 
grønne omstilling. Han har på en elegant måde skabt 
et system, hvor brint, der er knyttet til et bæremolekyle 
for at skabe et flydende brændstof, kan udvindes som 
brint igen – alene ved at bruge den varme, der ska-
bes, når brint forbruges i brændselscellerne. Der skal 
således ikke tilføres massive mængder energi for at 
frigøre brinten, hvilket bringer brint meget tættere på 
en kommerciel udnyttelse.

Luca har fra starten tænkt kommercielt og har således 
i dag både patenteret sin opfindelse og skaffet sig en 
kommerciel partner med muskler til at realisere hans 
idé til et kommercielt produkt på et marked, der i 2050 
vil dække 25% af det globale energiforbrug.

Jurymedlemmer og administration samlet til gennemgang af årets 
ansøgere. Fra venstre fondsadministrator Otto Frederiksen, Christian 
Brix Tillegreen, Nigel Edmondson, Ole Kring, fondsdirektør Nina 
Movin, Nis Alstrup. Forrest Jesper Højberg Christensen, Bjarne Kjær 
Ersbøll, Kigge Hvid og Vibeke Svendsen. Karina Bergstrøm Larsen 
deltog på teams. Foto: David Fol



Otto Mønsteds Fond har støttet ansættelsen 
af en Dream Officer, der udvikler et innova-
tivt fristed for ingeniørstuderende på Syd-
dansk Universitet.
I begyndelsen af det nye år kan ingeniørstuderende 
Nikolaj Forskov Eriksen vinke farvel til det danske sjap. 
Han rejser nemlig til sunny Californien med kurs mod 
en SpaceX raket, der skal affyres til foråret.

“For to år siden talte jeg med en af mine studiekamme-
rater om, hvor vildt det måtte være at bygge en satellit 
og sende den ud i rummet. Året efter så vi en plakat 
om et studenterdrevet satellitprojekt på SDU. I dag 
er jeg studenter-holdleder for projektet og rejser til 
Californien for at integrere satellitten i raketten, før den 
sendes i rummet. Og så er det endda mit eget elek-
tronikdesign, som skal sendes i rummet,” siger Nikolaj 
Forskov Eriksen, som har fået den unikke chance 
gennem satellitprogrammet DISCO, der er et af Dream 
Office’s studenterprojekter på SDU.

Dream Officer skubber 
på unikke kompetencer

Unikke muligheder
”Jeg tror ikke, at det nogensinde er sket før, at en 
dansk studerende får lov til at gøre det,” siger Nicolai 
Iversen med en vis portion stolthed i stemmen. Og 
med rette. For det er den slags muligheder, han siden 
sin ansættelse som Dream Officer har været med til at 
understøtte i det daglige på SDUs Dream Office.

Dream Office er et toårigt pilotprojekt, der blev etab-
leret i 2021, og med støtte fra Otto Mønsteds Fond har 
det været muligt at sætte en innovativ ingeniør som 
Nicolai Iversen i spidsen for projektet. Dream Office 
favner i dag både campus i Sønderborg og i Odense.

I Dream Office handler det om at skabe unikke mulig-
heder og oplevelser for de studerende i deres fritid. 
De forskellige projekter giver dem nogle kompetencer, 
som de ellers ikke får under deres uddannelse, og de 
lærer at anvende dem i praksis. Det giver dem nogle 
kompetencemæssige forspring og stimulerer dem til at 
etablere startups, fremhæver Nicolai Iversen.

De studerendes projekter er ofte målrettet bestemte 
internationale konkurrencer eller begivenheder, som 
de studerende arbejder hen imod. Dream Office faci-
literer en række projekter som: SDU Vikings, der ud-
vikler højteknologiske elektriske racerbiler, mens SDU 
Eagles designer og fremstiller droner, og DISCO-pro-
jektet udvikler små CubeSats satellitter. Endelig arbej-
der The Als Rocketry Club på at deltage ved European 
Rocketry Challenge med deres eget raketsystem.

Hand-on uddannelse styrker indsigt
Hvad er det f.eks. for en indsigt, de studerende får i 
projekterne?
”Man kan f.eks. se en maskiningeniør designe noget, 
sende det ud til et værksted og få en pris på det, som 
virker overraskende høj. Når de i stedet selv prøver 
at fremstille delen, så opdager de, at det, der virker 
enkelt på computeren, er en kæmpe udfordring, når 
det skal fremstilles i praksis. En forståelse for sådan 
nogle mekanismer, lærer man ikke rigtig på studiet, 
men det lærer man igennem aktiviteterne her. Det 
giver nogle vilde kompetencer, uanset hvilken industri 
du vil arbejde i bagefter, fordi de studerende, der kom-
mer ud på en arbejdsplads bagefter forstår, hvordan 
processerne virker, når man følger flere aspekter af et 
projekt i længere tid. Ansætter du en studerende, som 
har været tilknyttet et projekt i Dream Office, så er de 
bare hurtigere inde i, hvordan en arbejdsgang fungerer 
som ingeniør. Den anden del af fundamentet her er, at 

projektet skal bidrage til en større mængde af star-
tups, som kan skabe værdi for samfundet – det er en 
helt essentiel del af det, vi arbejder for,” siger Nicolai 
Iversen.

Arbejdet i Dream Office har allerede skabt positive 
resultater i det første leveår, fremhæver han.
”Det kan vi se nu – at det virker positivt på de stude-
rende. Vi er vokset fra 25 til over 100 studerende, der 
er aktive i projekterne, så rekrutteringsstrategien har vi 
fået godt fat i. Derudover er der etableret startups, og 
vi får tiltrukket flere nye studerende til vores univer-
sitet, fordi vi også laver STEM-promoverende tiltag 
overfor folkeskoler og gymnasier. Vi oplever også, at 
projekterne bidrager til meget større trivsel for vores 
internationale studerende. Når de kommer hertil og 
ikke lige ved, hvilke sociale miljøer, de skal gribe fat i, 
så kan de komme herned og arbejde på et team. Det 
er så fedt at se, hvordan de trives med det.”

Fakta
Dream Officer, Nicolai Iversen, er uddannet maski-
ningeniør på SDU i 2019, hvor han efterfølgende har 
arbejdet på projekter indenfor bl.a. drone- og kom-
positområdet. Han har også medvirket til at udvikle 
rum-holdet The DanIsh Student Cubesats program 
(DISCO). Det er et samarbejde mellem fire danske 
universiteter og Industriens Fond og har et mål om at 
fremme start-ups indenfor rumteknologi i inkubatorpro-
grammet ESA BIC.
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Internationalt udsyn
gør Danmark skarpere
For adjunkt Simon Jappe Lange har interna-
tionale konferencer og udlandsophold haft 
afgørende betydning for hans karriere og 
resultater på DTU.

En tur til Delft i september var ikke til at komme udenom 
for Simon Jappe Lange. Technische Universiteit Delft er 
Hollands største tekniske universitet, og det var vært for 
den årlige konference indenfor det, der er Simons felt 
– terahertz (THz) teknologi. Han er til daglig adjunkt på 
DTUs institut for Elektroteknologi og Fotonik og med i 
en forskningsgruppe, hvor de arbejder med denne hidtil 
oversete lysteknologi med ret unikke egenskaber.

Bruger man eksempelvis THz-lys til at se på en skibs-
bund, så kan man se alle de enkelte lag af maling som 
skibet er påført og kan derigennem optimere skibets 
fremdrift gennem vandet for at nedbringe brændstof-
forbruget. Bruger man THz-lys til at se på tabletter til 
farmaceutisk brug, så kan man inspicere tablettens 
coating og derigennem sørge for, at tablettens ak-
tive ingredienser frigives det rigtige sted i kroppen. 
THz-teknologi giver med andre en dybere indsigt i en 
lang række produkter og kemiske sammensætninger.

Det er Simons primære opgave at indpakke og de-
monstrere funktionaliteten i THz-teknologi overfor 
virksomheder og på sigt få dem til at bruge teknologien. 

Hans langsigtede mål er at skabe et dansk-baseret 
økosystem inden for THz-teknologi, der består af både 
produktudviklere og aftagere af teknologien.

Og så er vi tilbage til Delft. For den mission lykkes ikke 
ved, at Simon og resten af forskningsgruppen udeluk-
kende har sin daglige gang på DTU.  Derfor har han i 
flere tilfælde fået en bevilling fra Otto Mønsteds Fond 
til konference- og udlandsophold.

Konferencer skaber tanker og relationer
”På sådan en konference i Delft får jeg først og frem-
mest en masse inspiration. Forskellige forskere holder 
foredrag for hinanden, man snakker med hinanden 
og mange nye forskningsideer opstår netop, når folk 
bliver hevet ud af deres hverdag og får tid til tænkte 
over noget nyt, man hører på f.eks. en konference. Det 
er også et ret stort internationalt netværk, der møder 
op til de her ting, så det er også her, at man finder sine 
internationale samarbejdspartnere og plejer de relati-
oner, man har. Og den evne til at arbejde internationalt 
er også noget, man bliver vurderet på som forsker,” 
forklarer Simon. Særligt de internationale konferencer 
er efter hans opfattelse meget vigtige.

”Og det vil simpelthen ikke kunne lade sig 
gøre at finde ud af hvor, man skaber vær-
di, hvis man ikke tager til de her internati-
onale konferencer.”

”Man er jo meget isoleret, når man sidder på et uni-
versitet, og måden man oplever verden på, er ofte 
gennem forskningsartikler som alle mulige skriver. Men 
du kan umuligt nå at læse alt det, der bliver udgivet. Så 
at tage til en konference som i Delft bliver så stedet, 
hvor vi alle sammen deler vores syn på verden og 
man finder ud af, hvor ens arbejde passer ind i en lille 
kontekst – præcis som når en virksomhed skal define-
re value propositions til et eller andet produkt. Og det 
vil simpelthen ikke kunne lade sig gøre at finde ud af 
hvor, man skaber værdi, hvis man ikke tager til de her 
internationale konferencer.”

Udlandet blev plug and play
Simon har haft fart på i sin karriere, og det har flere 
udlandsophold leveret faglige byggesten til. Han fik 
allerede i 2012 et rejselegat til et udvekslingsophold i 
Brasilien og senere i forbindelse med sin Ph.D. afhand-
ling var han tilknyttet som gæsteforsker på University 
of California i Santa Barbara. Derudover har han været 
praktikant på Innovation Center Denmark i Silicon 
Valley og haft Stanford University som en delt hjemme-
bane i forbindelse med kandidatspecialet.

“Det var nok de senere ophold, der var mest fagligt 
dannende, men de første udlandsophold, gav den her 
følelse af ”at det er bare noget man gør”.  Fagligt har 
udlandsopholdene betydet, at jeg har beskæftiget mig 
med nogle ting, som jeg ikke ville have haft mulighed 
for herhjemme. Det er i høj grad tanken om en kon-
tekst, jeg har taget med tilbage og nogle perspektiver 
på, hvad vi arbejder med derhjemme og en bredere 
forståelse af, hvordan man driver forskning andre ste-
der. Sidstnævnte spiller en vigtig rolle for ens evne til 
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at lave personaleledelse af folk, der kommer alle muli-
ge steder fra i verden, hvilket jo også er virkeligheden, 
når man kommer tilbage på et dansk universitet. Hvis 
jeg skulle sætte en finger på, hvad der har været med 
til at opbygge min nuværende succes, så har det i me-
get høj grad handlet om at kunne engagere og motive-
re internationale forskere på tværs af forskningsgrene 
og forskellige nationaliteter om et samlet mål.”

Fakta THz-teknologi
THz-teknologi bygger basalt set på, at man sender 
THz-lys mod et objekt og måler på, hvor meget lys 
objektet reflekterer og transmitterer. Magien opstår 
i mødet mellem objektet og THz-lyset, hvorigennem 
THz-lyset opsamler nogle unikke oplysninger omkring 
objektet, som ikke kan opsamles på anden vis. Det gør 
THz til en bredt anvendelig teknologiplatform indenfor 
mange industrielle felter.

Det internationale netværk er forskernes 
efteruddannelse
”Forskere skal være i forreste front indenfor deres 
felt, og det bliver de kun ved at efteruddanne sig. Her 
er konferencer og udlandsophold utrolig vigtige. For 
det er en form for efteruddannelse, hvor én forsker-
gruppe videregiver viden til en anden forskergruppe 
og et sted, hvor man kan samarbejde og udbygge sit 
netværk og få nye ideer.
 
Det er alfa og omega, at forskere kommer ud og vedli-
geholder sit netværk og præsenterer det, man laver og 
får det bedømt af fagfæller. Det er vigtigt at kunne dis-
kutere sit arbejde med nogle andre fagligt ligestillede 
mennesker og få en anden synsvinkel på det. Og når 
man bliver tvunget til at videreformidle det til andre, er 
man også er nødt til at tænke grundigt over; hvordan 
formidler jeg det på en forståelig måde?  

Muligheden for at søge midler til de formål hos Otto 
Mønsteds Fond er helt fantastisk, for det bevirker jo, at i 
stedet for at kunne komme på en kongresrejse om året, 
hvis man er heldig, så kan man måske komme på to. 

Udbyttet fra gæsteprofessorer eller -forskere, som 
besøger DTU eller et andet universitet, er lidt det sam-
me. Her opstår en mulighed for at udbrede en person 
eller et teams viden for en større gruppe mennesker 
herhjemme. Gæsteprofessoren er med til at opbygge 
en vidensbase hos flere mennesker, bl.a. studerende 
og en større gruppe af forskere på instituttet.” 

- Bjarne Kjær Ersbøll, professor i statistik og 
dataanalyse på DTU Compute, samt medlem af 
bestyrelsen i Otto Mønsteds Fond og A/S

Otto Mønsted var en pioner indenfor dansk reklame, og han fik også 
produceret merchandise af en høj kvalitet, som understøttede 
virksomhedens OMA-brand. 

Askebægeret her er cirka 100 år gammelt og produceret af Bing og 
Grøndahl. Det har været en gave fra Otto Mønsted A/S til de købmænd, 
der forhandlede OMA-margarine, og det har typisk stået fremme på 
købmandsdisken til butikkens rygende kunder.
Der var en intensiv handelskrig mellem margarine-producenter og 
smør-producenter på den tid. Og på det tidspunkt, hvor askebægeret 
blev fremstillet, havde smør-lobbyen tydeligvis fat i den lange ende, 
for margarinen er afbildet i en rulleformet emballage. Det var et krav 
fra smørproducenterne, at plantemargarinen tydeligt skulle adskille sig 
fra det ”fine” smør i de firkantede pakker. Det fortæller Torbjørn Brun 
Madsen, der er indehaver af Købmandsgården Tingstedet i Rudkøbing 
og som har samlet en lille antal af disse askebægere.

Det pæneste står nu på kontoret hos Otto Mønsteds Fond som et lille 
minde om en stor erhvervsmand.

Askebæger med 
pionerånd

 Foto: Morten Elsborg, Icecone Media
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Resultatopgørelse
 t.kr.
Nettoomsætning  0

Andre driftsindtægter  0

Vareforbrug  0

Andre eksterne omkostninger -1.023

Bruttoresultat  -1.023

 
Personaleomkostninger -1296

Afskrivninger af immaterielle og materielle anlægsaktiver  0

Resultat før finansielle poster  -2.319

 
Resultat af kapitalandele i dattervirksomheder  -74.387

Finansielle omkostninger  17.651

Finansielle indtægter  -45.864

Resultat før skat  -104.919 

Skat af årets resultat  0

Årets resultat  -104.919

 
Resultatdisponering 

Årets bevillinger  31.270 

Bortfaldne bevillinger  -2.750

Regulering af uddelingsrammen  -59.052

Reserve for nettoopskrivning efter den indre værdis metode  -74.387

Vedtægtsmæssig konsolidering, 10% af årets resultat ekskl. resultat af kapitalandele i dattervirksomhed  0

Overført resultat  0

 -104.919

 t.kr.
AKTIVER 

Erhvervede varemærker mv.  0

Goodwill 0

Immaterielle anlægsaktiver  0

 
Indretning af lejede lokaler  0

Andre anlæg, driftsmateriel og inventar  0

Materielle anlægsaktiver  0

 
Deposita  0

Andre værdipapirer og kapitalandele 28.180

Kapitalandele i dattervirksomheder  532.660

Kapitalandele i associerede virksomheder  0

Andre tilgodehavende  0 
 
Finansielle anlægsaktiver  560.840

 
Anlægsaktiver  560.840

 
Tilgodehavender fra salg  0

Igangværende arbejder for fremmed regning  0

Andre tilgodehavender  612

Tilgodehavende fonds- og selskabsskat  735

Udskudt skatteaktiv  0

Periodeafgrænsningsposter  16

Tilgodehavender   1.363

Balance
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 t.kr 

Værdipapirer  248.538

 
Likvide beholdninger  72.069

 
Omsætningsaktiver  321.970

 
Aktiver  882.810

t.kr.
PASSIVER 

Fondskapital 60.345

Reservefond 54.446

Reserve for nettoopskrivning efter den indre værdis metode 511.660

Overført resultat 0

Uddelingsramme 240.211

Egenkapital før minoritetsinteresser 866.662

 
Minoritetsinteresser  0

Egenkapital  866.662

 
Anden gæld  0

Langfristede gældsforpligtelser  0

 
Modtagne forudbetalinger fra kunder  0

Leverandører af varer og tjenesteydelser  0

Gæld til tilknyttede virksomheder  1.593

Kreditinstitutter  0

Skyldig fonds- og selskabsskat 0

Anden gæld  228

Periodeafgrænsningsposter  0

Skyldige uddelinger  14.327

Kortfristede gældsforpligtelser  16.148

 
Gældsforpligtelser  16.148 

Passiver  882.810

Regnskab for hele koncernen kan tilgås på Otto Mønsteds Fonds hjemmeside og virk.dk
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